

## ICA commissions' terms of reference 2015-19

### History of Cartography

- Promote research and scholarly publication on the history of cartography in all of its aspects but with special consideration to the 19th and 20th centuries and the impact of technological innovations.
- Examine the changing role of maps worldwide as cartographical (as opposed to historical) documents in history.
- Investigate and develop *Monumenta Cartographica Moderna* as a framework for a book series and database to analyse major achievements of regional cartography in 19th and 20th centuries
- Hold annual meetings, alternately as Workshops in conjunction with the International Cartographic Conference and as International Symposia.
- Promote the spirit of co-operation both within ICA (sister commissions and working groups) and beyond to related societies and institutions.
- Maintain a website to facilitate contact between researchers in the field and make source material and literature available to the community and the general public alike.

### Histoire de la cartographie

- Promouvoir la recherche et la publication scolaire de l'histoire de la cartographie dans tous ces aspects mais avec une attention particulière sur les 19<sup>ème</sup> et 20<sup>ème</sup> siècles et sur l'impact des innovations technologiques.
- Étudier l'évolution du rôle des cartes dans le monde, en tant que documents cartographiques de l'histoire (et non comme document historique).
- Investiguer et développer un *Monumenta Cartographica Moderna* comme base d'une série d'ouvrages et de bases de données des principales réalisations de cartes régionales aux 19<sup>ème</sup> et 20<sup>ème</sup> siècles.
- Organiser des réunions et des ateliers en liens avec la conférence de l'ICC et autres symposiums internationaux.
- Promouvoir l'esprit de coopération au sein de l'ACI (avec les autres commissions) et au sein d'autres sociétés et institutions.
- Maintenir un site web pour faciliter les contacts entre chercheurs et faciliter l'accès à des ressources et de la littérature auprès de notre communauté ainsi qu'auprès d'un public plus large.